



CANADA

**C
o
m
m
u
n
i
q
u
é**

No. 43
no

FOR IMMEDIATE RELEASE
POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

JUNE 5, 1972
LE 5 JUIN 1972

EXTENSION OF THE UNITED STATES
LEASE AT GOOSE BAY, LABRADOR/
PROROGATION DU BAIL DES ÉTATS-UNIS
À GOOSE BAY, LABRADOR

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, announced today that the United States lease at Goose Bay, Labrador, has been extended until June 30, 1973. The lease was due to expire on December 5, 1972. Extension was arranged by mutual agreement between the United States and Canadian Governments.

Canadian interests at Goose Bay Airport are administered by the Department of National Defence and the Ministry of Transport.

It is anticipated that the base at Goose Bay will remain operational, though the United States status at the base may change. Extension of the lease will permit renegotiation on terms acceptable to the United States and Canada.

* * *

Le Secrétaire d'État aux Affaires extérieures, M. Mitchell Sharp, a annoncé aujourd'hui que le bail des États-Unis à Goose Bay, Labrador sera prorogé jusqu'au 30 juin 1973. Ce bail devait expirer le 5 décembre 1972. Sa prorogation a été décidé mutuellement par les gouvernements des États-Unis et du Canada.

Les intérêts canadiens à Goose Bay sont administrés par le Ministère de la Défense nationale et le Ministère des Transports.

On prévoit que la base à Goose Bay restera opérationnelle quoique les arrangements concernant son utilisation par les États-Unis puissent être modifiés. La prorogation du bail permettra une nouvelle négociation en des termes acceptables à la fois aux États-Unis et au Canada.